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[Texte]
exemptions on food, and on the back end with sales tax 
credits? That, to me, is just the epitome of inefficiency.

Mr. Soetens: If we included food, that would give you 
1%, so we have to come up with another 2%. The other 
2% is in those credits that are in the system, and in order 
to get it down to 6% you have to get rid of those credits. 
Do you agree?

Mr. Ross: No. I do not agree that we should get rid of 
those credits. I think that is the device that should be used 
to compensate lower income—

Mr. Soetens: Middle-income Canadians are going to get 
a 1% income tax rate reduction. Do you agree that should 
be cancelled?

Mr. Ross: No.
Mr. Soetens: You do not want to give that one away. 

There are considerable rebates to municipalities, schools, 
and hospitals built into this thing. Should all those things 
be cancelled?

Mr. Ross: Personally, and this is a very personal view, 
this is not the view of our members, but personally, yes. I 
would like to see them cancelled. I do not know why we 
have a privileged class in this country which, just because 
it happens to be a municipal government or something of 
that nature, is exempt from or is immune from paying the 
taxes that everybody else pays.

Mr. Soetens: If the municipality does not get the sales 
tax credit, it is going to charge your members. Is that your 
preference, that you get it through property taxes rather 
than through the sales tax system?

Mr. Ross: I think my preference would be that it be 
done on as equitable a basis as possible, and I think we 
would have to study that.

Mr. Soetens: I am interested in your association’s 
comments volunteering some examples of where we can 
save federal money. I would now like to ask your 
association’s viewpoint on some of these.

Cape Breton, for example, has had some considerable 
problems over the last 10 or 20 years and there has been 
considerable federal money flowing into Cape Breton. It 
has been gladly given by both governments, the current 
one and the previous one. Without that federal money 
flowing into Cape Breton, I suggest to you the hardware 
stores in Sydney might not be doing the business they are 
doing today. Does your organization believe that all the 
federal money that is flowing into Cape Breton should be 
cancelled?

Mr. Ross: That is a very difficult to answer. I think—

Mr. Soetens: Well, you volunteered. What do you want 
cut?

[Traduction]
véritablement besoin au lieu d’essayer de les aider de 
façon différente, au départ avec les exemptions sur les 
produits alimentaires et à l’arrivée avec les crédits sur la 
taxe de vente? À mon sens, c’est le comble de 
l’inefficacité.

M. Soetens: Si nous taxons les produits alimentaires, 
cela nous donne 1 p. 100, et il faut trouver 2 p. 100 
ailleurs. Ces 2 p. 100, on les trouve dans les crédits qui 
font partie du système et pour parvenir à 6 p. 100, il faut 
donc se débarrasser de ces crédits. Vous êtes d’accord?

M. Ross: Non, je ne suis pas d’accord pour qu’on 
supprime ces crédits. Je pense que c’est justement ce qu’il 
faut utiliser pour compenser les faibles revenus. . .

M. Soetens: L’impôt sur le revenu des Canadiens à 
revenu moyen va baisser de 1 p. 100. Faut-il supprimer 
cela?

M. Ross: Non.
M. Soetens: Vous ne voulez pas abandonner cela. Des 

ristournes considérables sont accordées aux municipalités, 
aux écoles et aux hôpitaux; faut-il les supprimer?

M. Ross: Personnellement, et c’est un point de vue tout 
à fait personnel, et non pas celui de nos membres, mais 
personnellement, je pense que oui. J’aimerais qu’on les 
supprime. Je ne vois pas pourquoi on entretient une 
classe privilégiée pour la simple raison qu’il s’agit de 
gouvernements municipaux, etc. Pourquoi ces entités 
seraient-elles exemptées d’une taxe que tout le monde doit 
payer?

M. Soetens: Si les municipalités n’obtiennent pas un 
crédit sur la taxe de vente, ce sont vos membres qui vont 
devoir compenser. C’est ce que vous préférez, que cela 
passe par les taxes foncières au lieu de passer par les taxes 
de vente?

M. Ross: Je préfère que ce soit le plus équitable 
possible, et c’est un aspect qui mérite d’être approfondi.

M. Soetens: J’aimerais savoir où votre association pense 
que le gouvernement fédéral pourrait réaliser des 
économies. J’aimerais connaître votre point de vue.

Par exemple, depuis 10 ou 20 ans, le Cap-Breton 
traverse des difficultés considérables et reçoit des fonds 
importants du gouvernement fédéral. Ces fonds, les deux 
gouvernements, celui qui est en place et celui qui l’a 
précédé, les ont fournis volontiers. Et à mon avis, sans ces 
fonds, les quincailleries de Sydney seraient loin d’être en 
aussi bonne posture. Est-ce que votre organisation est 
d’avis qu’il_ faut supprimer toutes les contributions 
fédérales à File du Cap-Breton?

M. Ross: C’est une question à laquelle il est très 
difficile de répondre. À mon avis. . .

M. Soetens: C’est vous qui avez offert d’y répondre. 
Qu’est-ce que vous voulez supprimer?


